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نگاه روزدريچه

نماينده ولی فقیه در خوزستان :
کمیته رسانه بايد تشکیل شود

نماینده ولی فقیه در خوزستان گفت: درد و دل های اصحاب 
رسانه برای ما مهم است و در این راستا باید کمیته ای در دفتر 
مطالبات  و  تجمیع مشکلات  منظور  به  ولی فقیه  نمایندگی 

رسانه ها تشکیل شود.
سید عبدالنبی موسوی فرد در دیدار با اصحاب رسانه در محل 
مصلای اهواز، اظهار کرد: درد و دل های اصحاب رسانه برای 
در  حاضر  حال  در  شود.  توجه  آن  به  باید  و  است  مهم  ما 
داریم. جنگی که دشمنان  قرار  سخت ترین جنگ رسانه ای 
برای پیشرفت خود قوه ادراکی مردم را تحت شعاع قرار داده 

است.
وی به بیانات مقام معظم رهبری »اگر تحریف شکست بخورد 
تحریم شکست می خورد« اشاره کرد و افزود: باید کمیته ای 
با حضور اصحاب رسانه مسئولان دفتر نمایندگی ولی فقیه به 

منظور تجمیع مشکلات و مطالبات رسانه ها تشکیل شود.
نماینده ولی فقیه در خوزستان با اشاره به اینکه کارگروه رسانه 
در دفتر نمایندگی ولی فقیه استان تشکیل شده است، تصریح 
کرد: باید یک هیئت اندیشه ورز را با حضور اصحاب رسانه 
تشکیل دهیم تا خط خبری برای رسانه ای شدن مشکلات 

این استان با اولویت بندی تعیین شود.
حجت الاسلام موسوی فرد به استقبال از بیان دغدغه های 
باید از نوع بیان  مطالبه گران اشاره کرد و گفت: آنها حتماً 
صحیح و مطالبه گری هایشان صیانت کنند ولی در این راه 
باید به مسائل حقوقی نیز توجه لازم را داشته باشند تا کسی 

امکان مچ گیری از آنها را نداشته باشد.
وی عنوان کرد: مقام معظم رهبری نیز در بیانات خود اعلام 
فرمودند که »گزارشگرانی تحت عنوان آمران به معروف و 
ناهیان از منکر برای مطالبه گری و تحقق حقوق عامه مردم 
برخی مواقع با ناشی گری دچار مشکلاتی می شوند و متأسفانه 
جای مظلوم و ظالم عوض می شود« بنابراین باید توجه لازم 

را به مسائل حقوقی معطوف کرد.
نماینده ولی فقیه در خوزستان با اشاره به اینکه همواره بخشی 
از تایم دفتر نمایندگی ولی فقیه در اختیار دیدارهای مردمی 
چهره به چهره قرار دارد، گفت: مسائل و مشکلاتی که در 
جلسه امشب از سوی اصحاب رسانه خوزستان مطرح شده 
پرچم  که  خوشحالم  و  هست  نیز  حقیر  این  دغدغه  است 
روحیه مطالبه گری )مورد تأکید مقام معظم رهبری( از سوی 

خبرنگاران استان برافراشته نگه داشته شده است.
موسوی فرد افزود: باید زمینه گوش دادن به دردها و مشکلات 
مردم فراهم شود ولی افراد مطالبه گر هم باید طوری خود را 
به مستندات مسلح و نسبت به قانون علم کافی داشته باشند 

که از آنها مچ گیری نشود.

10 هزار واحد مسکونی ؛
تفاهم نامه ساخت مسکن

 برای ايثارگران خوزستان امضا شد
معاون رییس جمهوری و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران 
کشورگفت: ۲ تفاهم نامه در حوزه اشتغال وهمچنین تامین 
۱۰ هزار واحد مسکونی به منظور رفع کامل مشکل مسکن 

ایثارگران استان خوزستان منعقد شد.
سعید اوحدی روز پنجشنبه در حاشیه امضای تفاهم نامه بین 
استانداری خوزستان و بنیاد شهید و امور ایثارگران در حوزه 
اشتغال و مسکن جامعه ایثارگری استان در جمع خبرنگاران 
مجموعه  پیگیری  با  دولت،  هفته  آستانه  در  اظهارداشت: 
منعقد  ها  تفاهم نامه  این  امروز  خوزستان  ارشد  مدیریت 
شدند و زمین مورد نیاز برای ساخت این تعداد مسکن تامین 
اعلام  می توان  اساس  همین  بر  داد:  ادامه  وی  است.  شده 
کرد که مشکل مسکن جامعه ایثارگری استان در قالب یک 

برنامه زمان بندی کاملا حل شده است.
معاون رییس جمهوری و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران 
کشور همچنین به تفاهم نامه دوم با موضوع تامین و ایجاد 
اشتغال برای فرزندان شهدا، جانبازان و آزادگان اشاره کرد و 
گفت: بر اساس این تفاهم نامه ۱۱ هزار فرصت شغلی باید در 

قالب برنامه ریزی هایی که صورت می گیرد تامین شود.
اوحدی همچنین به ظرفیت ماده ۲۱ قانون خدمات رسانی به 
ایثارگران اشاره کرد و گفت: بر اساس این قانون دستگاه های 
اجرایی موظف هستند تا ۲۵ درصد از فرصت های استخدامی 

خود را به فرزندان شهدا و ایثارگران اختصاص دهند.
وی در بخش دیگری از این گفت وگو به تکلیف دولت در 
تمامی فرزندان شهدا و جانبازان  استخدام رسمی  خصوص 
۷۰ درصد به بالا تا پایان برنامه ششم توسعه کشور اشاره کرد 
قانون  از  بخش  این  اجرایی  آیین نامه  زودی  به  گفت:  و 
برنامه توسعه ششم ابلاغ خواهد شد و برای برگزاری آزمون 
قطعی  و  مشخص  زمان  کشور  ایثاگری  جامعه  اختصاصی 

اعلام می گردد.
استاندار خوزستان نیز در حاشیه امضا این تفاهم نامه ها در 
گفت وگو با خبرنگار ایرنا از آغاز روند اجرایی بندهای تفاهمنامه 
امضا شده در آینده نزدیک خبر داد و گفت: امیدواریم در موعد 
مقرر مواد تعیین شده در خصوص اشتغال و مسکن جامعه 
ایثارگری خوزستان عملی شود.غلامرضا شریعتی تصریح کرد: 
اقدامات کارشناسی و پیگیری های مربوط به عملی شدن این 
تفاهم نامه ها در قالب کارگروه های کارشناسی در دستگاه های 

مربوطه بررسی شده است.

نايب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس :
سوءمديريت در بورس موج مي زند 

نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس نوشت: در روزهای 
سبز و قرمز، سوءمدیریت بورس مشهود است. گزارش نظارتی 

کمیسیون را نیز اواسط شهریور به صحن علنی می فرستم.
و  اقتصادی  کمیسیون  رئیس  نائب  خاندوزی  احسان  سید 
پردیس  و  تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر  نماینده مردم 
در مجلس شورای اسلامی در صفحه خود در فضای مجازی 
نوشت: در روزهای سبز و قرمز، سوءمدیریت بورس مشهود 
است. امروز نارضایتی مردم را به وزیر اقتصاد منتقل کردم. 
به صحن  اواسط شهریور  نیز  را  نظارتی کمیسیون  گزارش 
علنی می فرستم. به ایشان گفتم، برای تبدیل سقوط آزاد به 
فرود آرام، باید "صندوق تثبیت" فعلی تقویت شود. نقد اساسی 

باشد برای بعد.

بعد از سريع ترين ريزش بازار سهام ؛
به بازگشت بورس امیدوار باشیم

شاخص کل بورس تهران طی هفته گذشته ۱۱ درصد عقب 
نشست و فاصله خود از قله تاریخی را به بیش از ۱۵ درصد 

رساند.
چنین  در  سهام  نماگر  افت  سنگین ترین  و  سریع ترین  این 
مقیاس زمانی است. بسیاری ناهماهنگی دستگاه های دولت، 
اعمال محدودیت های جدید برای صندوق های سرمایه گذاری و 
امکان عرضه یک سوم دیگر از سهام عدالت را در این ریزش 

تاریخی دخیل دانستند.
خیل  بر  اخیر  هفته  در  قیمت ها  عمیق  اصلاح  از  نگرانی 
و  سریع ترین  ترتیب،  این  به  و  افزود  سهام  فروشندگان 
سنگین ترین افت نماگر کل بورس تهران در آخرین هفته کاری 
مرداد به ثبت رسید. البته اصلاح قیمت ها در این موج نزولی 
توازن نداشت و بار اصلی عرضه ها بر دوش بزرگان بود. در 
هفته ای که شاخص کل با سقوط ۱۱ درصدی مواجه می شد، 
شاخص هم وزن به اصلاح 6 درصدی بسنده کرد تا نشان دهد 

که کوچک ترهای بورسی کمتر تحت فشار بوده اند.
به طور کلی، در هفته اخیر شاخص ۳۳ صنعت از صنایع ۳۸ 
گانه بورسی با افت شاخص مواجه شدند. در این میان، ۴ صنعت 
از فشار شدید عرضه و افت شاخص مصون ماندند. عناوین 
سنگین ترین افت شاخص به ترتیب به دو گروه  هلدینگ ها با 
حضور اثرگذار شستا و سپس صنعت پالایشی ها تعلق گرفت که 
هر کدام به ترتیب افت ۱9 و ۱۸ درصدی را ثبت کردند. گروه 
محصولات کاغذی، کاشی سازها، سیمانی ها و گروه تک سهمی 
منسوجات با رشد شاخص به معاملات خود در این هفته پایان 

دادند.
سه اقدام مهم سازمان بورس در پایان این هفته که در واقع، 
نوعی عقب نشینی ناظر بازار از تصمیمات اخیر خود بود، فعالان 
سهام را به افزایش مجدد تقاضا و کاهش عرضه در روزهای 

آتی و تعدیل روند منفی بازار امیدوارتر ساخت.
بازگشت به روال عادی معاملات: بر اساس آخرین تصمیمات 
اول شهریورماه، کلیه معاملات  از روز شنبه  سازمان بورس، 
بازار سهام در یک جلسه معاملاتی انجام خواهد شد. بر  در 
این اساس، بازه زمانی ۸:۳۰ تا 9 زمان پیش گشایش و بازه 
زمانی 9 تا ۱۲:۳۰ زمان معاملات سهام شرکت ها خواهد بود. 
دو نوبتی شدن معاملات منجر به کاهش نقدشوندگی سهام 
و جهت دهی های هیجانی معاملات نوبت اول بر نوبت دوم 

معاملات شده بود.
فرصت رشد خریدهای اعتباری: از دیگر اتفاقات مهم هفته 
پایانی مرداد افزایش ضریب تعدیل سهام از ۱۰ به ۲۰ درصد 
بود. تا قبل از این مصوبه، در خصوص افزایش ضریب تعدیل 
سهام، مشتریان کارگزاری ها تنها قادر به دریافت اعتبار نقدی 
تا سقف ۱۰ درصد پرتفوی سهام خود در کارگزاری مورد نظر 
بودند. با این اقدام سازمان بورس که از دوم شهریور اجرایی 
می شود آن دسته از معامله گرانی که دست به خریدهای اعتباری 
می زنند، امکان بیشتری برای خرید اعتباری سهام پیدا می کنند.

کاهش فشار فروش از محل صندوق ها: تصمیم سازمان بورس 
مبنی بر افزایش سقف سرمایه گذاری در سهام صندوق های 
با درآمد ثابت به ۱۵ درصد از دیگر اتفاقات مهم هفته اخیر 
ناحیه  از  فروش  فشار  تصمیم  این  با  امیدوارند  بسیاری  بود. 

صندوق های سرمایه گذاری کاهش یابد.
سقف حد نصاب سرمایه گذاری صندوق های سرمایه گذاری 
با درآمد ثابت، در شهریور ماه سال 9۵ معادل ۱۵ درصد بود. در 

آبان ماه 9۷ این حد نصاب به ۲۵ درصد رسید.
در ابتدای سال 99 و در فروردین ماه سال جاری، این حد نصاب 
۱۰ درصد تعیین شد و در هشتم مرداد ماه سال جاری نیز طبق 
اعلام سازمان بورس و اوراق بهادار حد نصاب سرمایه گذاری 
در سهام این صندوق ها به ۵ درصد کاهش یافت. تصمیمی 
که بسیاری از فعالان بازار آن را عامل فشار عرضه از سوی 

سهامداران حقوقی در دو هفته اخیر می دانستند.

با مخالفت آمريکا ؛
نشست شورای امنیت 

درباره ايران لغو شد
برگزاری  برای  روسیه  درخواست  با  آمریکا  مخالفت  پی  در 
نشست فوری شورای امنیت درباره ایران، برگزاری این نشست 

منتفی شد.
شبکه خبری سی ان ان به نقل از »دیمیتری پولیانسکی« معاون 
نمایندگی دائم روسیه در سازمان ملل متحد گزارش داد که 
برگزاری نشست فوری شورای امنیت سازمان ملل متحد درباره 
ایران که روسیه درخواست برگزاری آن را داده و قرار بود برگزار 

شود، به دلیل مخالفت آمریکا منتفی شده است.
گفتنی است، با ارائه درخواست فعال شدن مکانیسم ماشه از 
سوی آمریکا به شورای امنیت، روسیه پیشنهاد برگزاری نشستی 

در باره ایران را داده بود.

رئیس اتاق بازرگانی مشترک ايران و امارات :
روابط تجاری ادامه می يابد

رئیس اتاق بازرگانی مشترک ایران و امارات با تاکید بر اینکه 
خللی در روند رو به رشد روابط تجاری ایران و امارات ایجاد 
نخواهد شد، گفت: دو کشور همسایه بر توسعه روابط اقتصادی 

فی مابین مصمم هستند.
فرشید فرزانگان گفت: از آنجا که سیاست بر تمام شئون روابط 
دوجانبه از جمله حوزه اقتصاد اثرگذار است، بخش خصوصی 
به عنوان خط  دولت،  کنار  در  تا  دارد  امارات تلاش  و  ایران 
شکنان جبهه روابط اقتصادی ورود کرده و روند رو به رشد 
توسعه روابط را ادامه دهند؛ این در حالی است که طی ماه های 
تجارت  آمارهای  و  شده  پیگیری  روند  همین  با  نیز  گذشته 

خارجی کشور در ۴ ماهه، نیز این موضوع را گواهی می دهد.
موقعیت  به  امارات  و  ایران  مشترک  بازرگانی  اتاق  رییس 
ژئوپلتیک ایران در منطقه اشاره و تصریح کرد: فعالان اقتصادی 
در کنار تدابیر قوی دستگاه دیپلماسی، قادر به پیشبرد اهداف 
تجاری مشترک هستند و با توجه به استراتژی کشور مبنی بر 
توسعه روابط تجاری با ۱۵ کشور همسایه مطابق با فرمایشات 
مقام معظم رهبری، روابط تجاری با امارات باید بیش از هر 
بازرگانی  اتاق  تلاش  بنابراین  یابد؛  گسترش  دیگری  زمان 
مشترک ایران و امارات، حفظ و ارتقای روابط اقتصادی با این 

کشور به عنوان دومین شریک تجاری ایران است.

در  توضیحاتی  بیان  با  مستضعفان  بنیاد  رئیس 
که  افرادی  از  نگاه یک  برنامه  حواشی  خصوص 

در این برنامه نام آن ها را برده عذرخواهی کرد.
پرویز فتاح رئیس بنیاد مستضعفان، در خصوص 
حواشی ایجاد شده پس از بیان برخی موارد در 
اینکه  به  توجه  با  نگاه یک تصریح کرد:  برنامه 
حدود یک سال و یک ماه از حضور من در بنیاد 
به  گزارشی  ارائه  قول  و  می گذشت  مستضعفان 
عملکرد  درباره  برنامه  این  در  بودم،  داده  مردم 
یک ساله خود در بنیاد صحبت کردم. به بخش 
املاک که رسیدیم درباره پیگیری املاک سوال 
برخی  از  بنیاد،  ابراز جدیت  با هدف  بنده  و  شد 

افراد و سازمان ها اسم بردم.
او ادامه داد: اشخاص نام برده استفاده عمومی از 
این املاک داشتند و اعلام کوتاه و تیتر وار من 
باعث سوء تفاهم شد. مطالب ارائه شده با خطای 

توسط  انصاف  جانب  نکردن  رعایت  یا  کلامی 
بنده به سمت دیگری حرکت کرد. در حالی که 
هیچ کدام از آن ها استفاده شخصی از این اموال 

اشتباه  به  را  نامناسب من مطالب  بیان  نداشتند. 
پیگیری های  دادن  نشان  ما  قصد  کرد؛  منتقل 
ما  با  را  لازم  همکاری  آن ها  همه  و  بود  جدی 

داشتند، اما به نتیجه نهایی نرسیده ایم.
نباید  اصلا  کرد:  مطرح  مستضعفان  بنیاد  رئیس 
مسیر  وارد  و  می کردم  مطرح  را  مساله  اصل 
پس  می شدم،  سازمان ها  و  اسامی  از  بردن  نام 
اشتباه  کار  و  خطا  عنوان  به  را  آن  مسئولیت 
در  که  عزیزانی  تمام  از  جا  همین  از  می پذیرم. 
آقای  جمله  از  شد،  ظلم  و  اجحاف  آن ها  حق 
به  ملاوردی،  و  ابتکار  خانم ها  عادل،  دکترحداد 
حلالیت  طلب  و  عذرخواهی  حق الناس،  عنوان 
می کنم. او گفت: خطای بنده بود که نتوانستم 
وجه  هیچ  به  کنم.  منتقل  درستی  به  را  مطالب 
مسیر طی شده هدف بنده نبود و اگر تا به امروز 
سکوت کردم، به دنبال دامن زدن به این حواشی 
نبودم. جواب هایی که از سوی این سازمان ها و 
اشخاص ارائه شده را دریافت کردم و ایرادات و 

اشکالاتی که گرفته شده را می پذیرم.

رئیس بنیاد مستضعفان : 

اشتباهكردم،عذرخواهيميكنم

بر خلاف مصوبه ستاد ملی مبارزه با کرونا ؛

كماكانحکمتخلیهصادرميشود

نايب رئیس اتحاديه مشاوران املاک :

خروجیراهاندازیبورسمسکنفقطافزايشقیمتاست

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس :

خريديکواحد۷۵متری۶۳سالزمانمیخواهد!

جنجال ۶۵ میلیاردی ؛ میرسلیمتهديدبهشکايتكرد

با  خودکار  صورت  به  اجاره  قراردادهای  تمدید  که  شرایطی  در 
ستاد  مصوبه  مطابق  و  گرفته  قرار  کار  دستور  در  سقف  افزایش 
مندرجات  به  توجه  با  ای  تخلیه  هیچ حکم  کرونا،  با  مبارزه  ملی 
مصوبه نباید صادر  شود، اما پیگیری ها مشخص کرد، حکم تخلیه 
با موجر به توافق نرسیده اند، در حال صادر  برای مستاجرانی که 

شدن است.
شرایط بازار مسکن در سال  های گذشته اوضاع اسف باری را پشت 
سر نهاده است، رشد افسارگسیخته قیمت ها منجر به سخت شدن 
شرایط مردم به منظور تامین اساسی ترین نیاز خود یعنی مسکن 
تبدیل شده و  به رویا  تا جایی که خرید یک واحد مسکونی  شده 

اجاره یا رهن نیز جز با اخذ وام و تسهیلات بانکی میسر نیست.
بار دیگر را نیز  بازار مسکن در سال جاری یک  شرایط نامناسب 
در کنار خود می دید، ویروس منحوس کووید-۱9 و بیماری کرونا، 
که در طول ۷ ماه گذشته، شرایط اقتصادی کشور را تحت تاثیر 
قرارداده و شرایط را برای مردم، به خصوص دهک های کم درآمد 

بسیار دشوارتر از گذشته کرده است.
فشار  کاهش  منظور  به  دولت  ورود  لزوم  شرایطی،  چنین  در 
اقتصادی امری اجتناب ناپذیر تلقی می شود. در همین راستا ستاد 
ملی مبارزه با کرونا به عنوان هسته تصمیم گیری دولت در شرایط 

مبارزه با این بیماری دست به کار شد.
۸ تیرماه تابستان جاری بود که رئیس جمهور در جلسه ستاد ملی 
مقابله با کرونا از ممنوعیت افزایش نرخ اجاره بهای مسکن بیش 

از میزان تعیین شده از سوی دولت خبر داد.
اجاره  بهای  میزان  نمی توانستند  موجران  مصوبه،  این  براساس 
افزایش  مقدار مشخصی  از  بیش  را  در سال جاری  دریافتی خود 
دهند. به طوری که امکان افزایش اجاره بها در تهران حداکثر ۲۵ 
دیگر شهرهای  و  در سایر کلانشهرها حداکثر ۲۰ درصد  درصد، 

کشور حداکثر ۱۵درصد وجود دارد.
در بند 9 مصوبه مذکور، آمده است:» با عنایت به شرایط اقتصادی 
همچنین  و  کرونا  ویروس  شیوع  از  ناشی  کشور  بر  تحمیلی 
تحریم های ظالمانه و با لحاظ ضرورت حمایت از اقشار آسیب پذیر، 
کلیه قراردادهای اجاره مربوط به املاک مسکونی استیجاری که 
تا هشتم تیرماه 99 هنوز تمدید نشده است، در صورت عدم توافق 

بین طرفین و تمایل مستاجر تا سه ماه پس از اعلام رسمی وزارت 
بهداشت و درمان و آموزش پزشکی نسبت به پایان شیوع کرونا و 

اتمام شرایط اضطراری تمدید می شود.«
نیز  دیگر  نکته  یک  کرونا،  بیماری  با  مبارزه  ملی  ستاد  مصوبه 
را  این مصوبه موجران نمی توانستند مستاجر خود  داشت، مطابق 
وادار به تخلیه کنند، مگر اینکه واحد مسکونی را به صورت رسمی 
بفروشد.البته پس از فروش واحد مسکونی نیز، مستاجر فرصت ۲ 

ماهه برای تخلیه را داشت. 
راه  وزارت  مسکن  معاون  محمودزاده،  محمود  اساس،  همین  بر 
به  فعلی  دوره  در  اگر مستأجری  اینکه  بیان  و شهرسازی، ضمن 
تعهداتش عمل نکرده باشد، با تشخیص دستگاه قضایی مشمول 
این مصوبه نمی شود و باید ملک را تخلیه کند، گفت: »چنانچه 
فرصت  ماه   ۲ مستاجر  باشد،  داشته  را  ملک  فروش  قصد  مالکی 
خودکار  تمدید  بیان  در  محمودزاده  کند.«  تخلیه  را  ملک  دارد، 
ماه   ۳ تا  تیرماه   ۸ زمانی  بازه  در  که  اجاره نامه هایی  قراردادهای 
پس از اتمام شراط بحران کرونا به اتمام می رسند، تصریح کرد: 
» قراردادهای اجاره مسکن با افزایش نرخ های مصوب ستاد ملی 

مبارزه با کرونا به صورت خودکار تمدید می شود.«
را  توجه کشور  به یک سوال  توجه  دولت،  بیان مصوبات  از  پس 
به خود جلب کرد، آیا مصوبه دولت ضمانت اجرایی دارد یا خیر. 
در همین ارتباط، محمد اسلامی در پاسخ به پرسش مطرح شده، 
اظهار داشت: » مصوبه ستاد ملی کرونا مبنی بر سقف افزایش۲۵ 
درصدی در تهران، به همه دادگاه ها و شوراهای حل اختلاف ابلاغ 

شده و مصوبه این ستاد برای همه لازم الاجراست.«
اسلامی در ارتباط با همین امر، عنوان کرد: » امروز نیز در جلسه 
با آقای منتظری و رییسی اعلام کردم و قرار شد تا در هر شهری 
شعبه خاص برای رسیدگی به مشکلات مستأجران و عدم رعایت 

مصوبه کرونا تشکیل شود.«
به استناد صحبت های وزیر راه و شهرسازی به نظر می رسد عزم 
به عنوان ضمانت  باید  را  قوه مجریه کشور  و  قوه قضائیه  جدی 

اجرایی مصوبه ستاد ملی مبارزه با کرونا در نظر گرفت.
باره  به یک  تهران،  از مستجران ساکن در شهر  تماس یکی  اما 
ستاد  اجرایی مصوبه  منزله ضمانت  به  قضاییه  قوه  و  دولت  عزم 

ملی مبارزه با کرونا را دچار تردید کرد.
این شهروند تهرانی ضمن بیان این نکته که تاریخ اتمام قرارداد 
اجاره مورخ ۳۰ تیر ماه سال جاری است، گفت: :»از سوی موجر 
تماس و تهدیدهای فراوانی برای تخلیه ملک رخ داد و زمانی که 
بر خواسته  باز هم  از تصمیمات دولت و قوه قضاییه گفتیم، وی 
خود پافشاری کرد.« این شهروند که استرس فراوان از صدایش 
عیان شده بود، ادامه داد:» پس از مراجعه به بنگاه مشاور املاک 
که در آن قرارداد بسته بودیم و صحبت از مصوبه ستاد ملی مبارزه 
با کرونا، وی به کلی مصوبه را رد کرد و توافق با موجر را ملاک 
نیز  موجر  با  توافق  که  بگویم  باید  زمنیه  این  در  دانست.  معامله 

مستلزم قبول افزایش قیمت بیش از ۲۵ درصدی بود.«
اختلاف  حل  شورای  سوی  از  نامه ای  امروز،  صبح  افزود:»  وی، 
مصوبه  در  شده  مطرح  موارد  تمام  رغم  علی  که  کردیم  دریافت 
دولت و همچنین پیگیری های قوه قضاییه خبر از حکم تخلیه و 

مهلت ۲۰ روزه برای این امر را به ما یادآور شد.«
تمامی  شهروند،  این  اجاره  قرارداد  کرد،  مشخص  بررسی های 
شرایط لازم به منظور اجرای مصوبه ستاد ملی مبارزه با کرونا را 
داشته است و مشخص نیست، چرا شورای حل اختلاف مغایر با 
تمامی بندهای مطرح شده در مصوبه این ستاد عمل کرده و حکم 

تخلیه با مهلت ۲۰ روزه را صادر نموده است.
با توجه به فشار اقتصادی مضاعفی که مردم به واسطه شرایط نا 
به سامان بازار مسکن و همچنین بیماری کرونا تحمل می کنند، 
مشخص نیست آیا فشار روانی مرتبط با نداشتن ضمانت اجرایی 

دولت نیز باید به فشارهای اقتصادی اضافه شود یا خیر.

به  "بورس مسکن  بیان  با  املاک  مشاوران  اتحادیه  رئیس  نایب 
مسکن  بورس  اندازی  راه  گفت:  زند"،  می  دامن  قیمت  افزایش 

مغایر اقتصاد مقاومتی و عدالت اجتماعی است.
حسام عقبایی در خصوص بورس مسکن اظهار کرد: باید مسکن از 
بازار سرمایه خارج شود نه این که به آن وارد شود. باید به سمتی 
برویم که مسکن به عنوان کالای سرمایه ای به کالای مصرفی 

تبدیل شود.
وی افزود: وقتی مسکن را به بورس می بریم، سرمایه گذارها می 

آیند. بورس یعنی سود،  اینها برای کارهای خیریه که نمی  آیند، 
یعنی بازی کردن با سرمایه در جهت افزایش آن.

وی ادامه داد: سرمایه ای کردن مسکن مغایر با فرمایشات رهبر 
معظم انقلاب، مغایر با اقتصاد مقاومتی و عدالت اجتماعی است. 
این کار مغایر سیاست ساخت مسکن برای دهک های پایین جامعه 
است. نایب رئیس اتحادیه مشاوران املاک تاکید کرد: مسکن در 
هر جای از دنیا در یک خیابان، کوچه، ساختمان، طبقه و یک متراژ 
ممکناست صدها یا میلیاردها تومان اختلاف قیمت داشته باشند. 

به عنوان مثال واحد ۸۰ متری در خیابان میرزای شیرازی پلاک 
با هم  است  در همین ساختمان ممکن  واحدی  با  ۲طبقه چهارم 
واحد  که  دلیل  این  به  باشند.  داشته  قیمت  تفاوت  میلیون  صدها 
شرقی ۲ پارکینگ دارد، واحد غربی پارکینگ ندارد، یا واحد شرقی 

۱۲ متر انباری دارد اما واحد شرقی انباری ندارد.
عقبایی با بیان این که مسکن یک کالای غیرهمگن است از این 
رو نمی توان آنرا در بورس عرضه کرد، گفت: خروجی راه اندازی 

بورس مسکن فقط افزایش قیمت است.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: دهک سوم درآمدی 6۳سال 
زمان نیاز دارد تا بتواند یک واحد مسکونی ۷۵متری خریداری کند.

سید احسان خاندوزی با بیان این که ۴۰ سال قبل به طور متوسط 
هر دو خانوار ایرانی در یک واحد ملکی سکونت داشتند، اظهار کرد: 

در حال حاضر بیش از خانوار ها واحد ملکی در کشور وجود دارد.
در  این  افزود:  اسلامی  شورای  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  عضو 

حالی است که شاخص مالکیت در کشور کاهش یافته و بر تعداد 
مستأجران افزوده شده است. در بعد شاخص سرانه مسکن نیز به 

ازای هر فرد وضعیت بدتر شده است.
وی بیان کرد: در شاخص قدرت خرید مردم نیز وضعیت بدتر شده، 
امروز دهک سوم درآمدی برای خرید یک واحد مسکونی ۷۵ متر 

مربعی در تهران باید 6۳ سال پس انداز کند.

دهک  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  عضو 
نیاز است که با حداقل  درآمدی یک نیز بیش از ۱۰۰ سال زمان 

دستمزد بتوانند در تهران یک خانه ۷۵ متری را خریداری کنند.
خاندوزی دلیل این وضعیت را کم کاری طرف عرضه مسکن عنوان 
کرد و افزود: در دوره وزیر سابق راه و شهرسازی کم کاری هم طرف 

عرضه و هم عدم کنترل تقاضا های سوداگرانه تشدید شد.

دفتر سید مصطفی میرسلیم نماینده تهران به مصاحبه سخنگوی 
هیات نظارت بر رفتار نمایندگان واکنش واکنش نشان داد و تاکید 
کرد که شکایت رییس کمیسیون عمران در مجلس دهم از میرسلیم 
بی مورد است و اعتراف نایب رییس وقت کمسیون عمران در پرونده 
نماینده  میرسلیم  دفتر سید مصطفی  است.  عیسی شریفی موجود 
تهران در مجلس با انتشار جوابیه ای به مصاحبه سخنگوی هیات 

نظارت بر رفتار نمایندگان واکنش نشان داد.
متن این اطلاعیه به شرح ذیل است:

»برای استحضار ملت عزیز ایران لازم دانستیم سکوت را بشکنیم 
و نکاتی را پیرامون نحوه رفتار هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان با 
مهندس میرسلیم شخصیت انقلابی و فساد ستیز که خود را خادم 

ملت می داند برسانیم. 
از آقای مهندس میرسلیم دعوت کتبی نشده بود برای حضور در 
جلسه و ارائۀ اسناد؛ صرفا آقای پاشایی دبیر هیئت شفاهی از ایشان 
خواست در جلسه حاضر شوند برای مبادلۀ نظر و مهندس میرسلیم 
در جلسه حاضر شد و توضیحاتی دادند از جمله این که شکایت آقای 
رضائی رئیس کمیسیون عمران بی مورد است زیرا تا کنون ذکر نامی 

از آقای رضایی نشد و اگر ایشان خودش احساس اتهام می کند به 
رفتار خودش برمی گردد. از مهندس میرسلیم خواستند که نسخه ای 
از اسنادی که به دادستانی داده ام را تقدیم ایشان کنم و ایشان هم 
قول دادند به دست اقای پاشایی برسانند و اساسا قراری نبود که در 

آن جلسه اسنادی را ارائه دهند.
به اعضای محترم هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان گفتند که برای 
دربارۀ  عمران  کمیسیون  وقت  رئیس  نائب  اعترافات  به  دستیابی 
این  و  کنند  استعلام  دادستانی  از  باید  تومان  میلیارد   6۵ دریافت 
موضوع بخشی از پروندۀ آقای عیسی شریفی و هولدینگ یاس است 

که در دوران شهرداری آقای قالیباف تأسیس شده است. 
خبر منتشر شده در خانۀ ملت ناقص و جهت دار است و امیدواریم 
هیئت نظارت بر رفتار نمایندگان برای حفظ آبروی خود و رعایت 
انصاف آن را اصلاح کنند و الا مهندس میرسلیم ناگزیر می شوند از 

طرز کار آن هیئت به کمیسیون اصل نود شکایت کنند.
در پایان مهندس میرسلیم به عنوان فردی متخصص و مشرف به 
امور سازمانی و ساختاری نظام مقدس جمهوری اسلامی از گذشته 
تاکنون همواره تلاش کردند تا خدمت صادقانه داشته باشند به کشور 

تا  در تلاشند  ای  اینکه عده  به  نسبت  میرسلیم  مهندس  نظام؛  و 
مساله 6۵ میلیارد رشوه را بحثی شخصی تلقی کنند را محکوم و 
قطعا برای خشکاندن ریشه فساد تا پای جان ایستاده اند و اعلام می 
دارند ملت عزیز و قهرمان ایران اسلامی در هر نقطه ای از کشور که 
فسادی مشاهده کردند به همراه مستندات به اطلاع ایشان برسانند 

تا در مسیر درست رسیدگی قرار گیرد. والسلام علیکم و رحمت ا...
 دفتر مهندس سید مصطفی میرسلیم«


